

Significant Increase in Dollar Liquidity for Egyptian Banks

Dollar liquidity at branches of banks affiliated with the Egyptian government has increased significantly, as a result of allowing branches of government banks to maintain dollar liquidity in numbers exceeding in some days two million dollars, unlike what was happening in the past, where no branch was allowed to keep any amounts of hard currency.

Central banks provide their branches with any amounts they ask for in dollars, unlike in the past. Pre-booking has also been canceled for withdrawing any amounts over 10,000 in dollars or other foreign currencies. Approvals for customs releases for importers have also increased by more than 30 percent.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



ارتفاع ملحوظ في السيولة الدولارية للبنوك المصرية

شهدت السيولة الدولارية لدى فروع البنوك التابعة للحكومة المصرية ارتفاعاً ملحوظاً، وذلك نتيجة السماح للفروع التابعة للبنوك الحكومية بالاحتفاظ بالسيولة الدولارية بأرقام تتخطى في بعض الأيام مليوني دولار، بعكس ما كان يحدث في السابق، حيث لم يكن مسموحاً لأي فرع الاحتفاظ بأي مبالغ من العملات الصعبة.

وتوفر البنوك المركزية لفروعها أي مبالغ تطلبها من الدولار، بخلاف ما كان يحدث في السابق. كما تم إلغاء الحجز المسبق لسحب أي مبالغ أكثر من 10 آلاف سواء بالنسبة للدولار أو العملات الأجنبية الأخرى. كما زادت الموافقات الخاصة بالإفراجات الجمركية للمستوردين بنسبة تتخطى الـ 30 في المئة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

UAE Among Top 10 Fastest Growing Tourism Destinations 2023

"Forward Keys" ranked the UAE among the top 10 tourist destinations in the world, which saw the strongest growth in international visitors this year compared to 2019.

The UAE ranked eighth on the list, with the number of tourist arrivals this year down only slightly by 7 percent from pre-COVID levels, thanks to an influx of tourists from the United States and Russia as well as strong air connectivity that has particularly helped attract more Chinese travelers to the country.

Saudi Arabia ranked fifth in the global ranking of international arrivals in 2023, returning to pre-COVID levels for inbound visitors, supported by pilgrims and Umrah performers.

Source (AlKhaleej Emirati Newspaper, Edited)



الإمارات ضمن 10 وجهات الأكثر نمواً في السياحة 2023

صنّفت وكالة "فورورد كيز" الإمارات ضمن قائمة أكثر 10 وجهات سياحية على مستوى العالم شهدت أقوى نمو في عدد الزوار الدوليين هذا العام مقارنة بعام 2019.

واحتلت الإمارات المرتبة الثامنة في القائمة، حيث كان انخفاض عدد السياح القادمين هذا العام انخفاضاً طفيفاً بنسبة 7 في المئة فقط عن مستويات ما قبل كوفيد، وذلك بفضل تدفق السياح من الولايات المتحدة وروسيا بجانب تميزها بالربط الجوي القوي الذي ساعد بشكل خاص على جذب المزيد من المسافرين الصينيين إلى البلاد.

واحتلت المملكة العربية السعودية المركز الخامس في التصنيف العالمي للوافدين الدوليين عام 2023، حيث عادت إلى مستويات ما قبل كوفيد للزوار الوافدين مدعومة بالحجاج والمعتمرين.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف)

Musk Integrates New AI Platform with "X"

American billionaire Elon Musk revealed the trend to integrate artificial intelligence startup "XAI" into the social media platform "X", which will also be available as a standalone application.

Musk pointed out that the startup launched its first model of artificial intelligence, which is called "Grok", after making it available to all subscribers of "X Premium", which is a distinctive service to improve the quality of conversations that take place on the "X" platform. The startup aims to create artificial intelligence tools that "help humanity in its quest for understanding and knowledge." Grok is designed to answer questions with a degree of intelligence.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



ماسك يدمج منصة الذكاء الاصطناعي الجديدة مع "إكس"

كشفت الملياردير الأمريكي إيلون ماسك، عن التوجه لدمج شركة الذكاء الاصطناعي الناشئة "إكس إيه أي" في منصة "إكس" للتواصل الاجتماعي، حيث ستكون متاحة أيضاً كتطبيق مستقل.

ولفت ماسك إلى إطلاق الشركة الناشئة أول نموذج لها للذكاء الاصطناعي، والذي يحمل اسم "جروك"، بعد إتاحتها لجميع مشتركى "إكس بريميوم" وهي خدمة مميزة لتحسين جودة المحادثات التي تتم على منصة "إكس".

وتهدف الشركة الناشئة إلى إنشاء أدوات ذكاء اصطناعي "تساعد الإنسانية في سعيها للفهم والمعرفة"، وقد تم تصميم "جروك" للإجابة عن الأسئلة بالاستعانة بقدر من الذكاء.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف)

■ Including Three Arab Countries... Learn About the 10 Countries That Suffer the Most from Food Inflation

The World Bank revealed the ten countries most affected by food price inflation, including three Arab countries: Egypt, Lebanon, and Bahrain.

Egypt came first with 36 percent, followed by Lebanon in second place with 31 percent. Rwanda ranked third with 15 percent, Turkey fourth with 14 percent, Argentina fifth with 12 percent, and Sierra Leone sixth with 12 percent. Ghana came in seventh with 11 percent. Suriname also ranked eighth with 11 percent, followed by Bahrain with 9 percent and the Netherlands with 9 percent.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ بينها 3 دول عربية... تعرف إلى 10 دول الأكثر معاناة من تضخم الغذاء

كشفت "البنك الدولي"، عن الدول العشر الأكثر تضرراً من تضخم أسعار الغذاء، بينها ثلاثة دول عربية هي مصر ولبنان والبحرين. وجاءت بالمرتبة الأولى مصر بنسبة 36 في المئة، تلتها لبنان في المرتبة الثانية بنسبة 31 في المئة. وحلت رواندا بالمرتبة الثالثة بنسبة 15 في المئة، وتركيا بالمرتبة الرابعة بنسبة 14 في المئة، والأرجنتين خامسة بنسبة 12 في المئة، وسادسة سيراليون بنسبة 12 في المئة. وجاءت بالمرتبة السابعة غانا بنسبة 11 في المئة. وحلت سورينام ثامنة بنسبة 11 في المئة أيضاً، وجاءت بالمرتبة التاسعة البحرين بنسبة 9 في المئة وهولندا بالمرتبة العاشرة بنسبة 9 في المئة.

المصدر (صحيفة الخليج الاماراتية، بتصريف)

■ Seven% Libya's Foreign Trade Drops To \$27 Billion

Total merchandise trade in Libya during the first half of this year amounted to \$ 27 billion, recording a decrease of 7.1 percent compared to the same period last year. The amount of change in the trade balance (minus 25 percent) in the first six months of this year, compared to the same period in 2022.

According to the Central Bank of Libya, the value of merchandise exports reached \$ 17.3 billion during the first half of the year, and it was \$ 19.6 billion during the same period last year, a decrease of 12 percent.

The total imports amounted to 19 billion and 982 million dollars, and Turkey topped the list with imports worth one billion and 409 million dollars, followed by China in second place with about one billion and 265 million dollars. The UAE came in third place, with imports worth one billion dollars and 66 million dollars.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ 7 % انخفاض التجارة الخارجية في ليبيا إلى 27 مليار دولار

بلغت التجارة السلعية الإجمالية في ليبيا خلال النصف الأول من العام الحالي 27 مليار دولار، مسجلة انخفاضاً بنسبة 7.1 في المئة بالمقارنة مع الفترة ذاتها من العام الماضي. وبلغ مقدار التغير في الميزان التجاري (ناقص 25 في المئة) في أول ستة أشهر من العام الحالي، بالمقارنة مع الفترة ذاتها من عام 2022.

ووفق البنك المركزي الليبي بلغت قيمة الصادرات السلعية 17.3 مليار دولار خلال نصف الأول من العام، وكانت 19.6 مليار دولار خلال المدة نفسها من العام الماضي، أب بنسبة انخفاض 12 في المئة. وبلغ إجمالي الواردات، 19 ملياراً و982 مليون دولار، وتصدرت تركيا القائمة بواردات قيمتها مليار و409 ملايين دولار، تلتها الصين في المرتبة الثانية بنحو مليار و265 مليون دولار. وجاءت الإمارات في المرتبة الثالثة، إذ بلغت قيمة الواردات منها مليار دولار و66 مليوناً.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصريف)

■ Saudi Arabia: Highest Employment Rate in the Non-Oil Sector in 9 Years

Non-oil business growth in Saudi Arabia accelerated for the second consecutive month in October, a survey showed, as new orders supported growth in overall activity that led to a significant rise in employment levels. The seasonally adjusted Riyad Bank Purchasing Managers' Index rose to 58.4 in October from 57.2 in September, well above the 50 level indicating growth and the highest reading since June.

The employment sub-index rose to a nine-year high of 54.5 in October from 52.0 in September.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ السعودية: أعلى معدل للتوظيف في القطاع غير النفطي منذ 9 أعوام

أظهر مسح تسارع نمو النشاط التجاري غير النفطي في السعودية للشهر الثاني على التوالي في أكتوبر/ تشرين الأول، إذ دعمت الطلبات الجديدة نمواً في النشاط بشكل عام أدى إلى ارتفاع كبير في مستويات التوظيف. وارتفع مؤشر بنك الرياض لمديري المشتريات بالمملكة المعدل في ضوء العوامل الموسمية إلى 58.4 في أكتوبر/ تشرين الأول من 57.2 في سبتمبر/ أيلول، وهو أعلى بكثير من مستوى الخمسين الذي يشير إلى النمو وأعلى قراءة منذ يونيو/ حزيران.

وارتفع المؤشر الفرعي للتوظيف إلى أعلى مستوى منذ تسع سنوات عند 54.5 في أكتوبر/ تشرين الأول من 52.0 في سبتمبر/ أيلول.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصريف)

النوم المتحددة تحذر: تعدين العملات يستهلك قدرا كبيرا من الطاقة

UN Warns: Currency Mining Consumes a Lot of Energy

A study issued by the United Nations revealed that mining systems for the famous digital currency "Bitcoin" consume more electricity than many countries. According to the study, most of the electricity used in mining Bitcoin comes from fossil fuels that cause global warming, which means that Bitcoin's impact on the environment and climate is very strong.

Digital currency mining devices verify each transaction and generate a block of data added to the chain, which consumes a large amount of electricity due to the huge amount of data processed in each transaction.

According to the study, China, the United States, Russia, Malaysia, Ireland, Iran, Thailand, Sweden, Norway, Singapore, and Britain are among the world's largest electricity consumers in Bitcoin mining.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



كشفت دراسة صادرة عن الأمم المتحدة، عن أنّ أنظمة تعدين العملة الرقمية الشهيرة "بيتكوين" تستهلك كميات من الكهرباء تفوق استهلاك الكثير من الدول. وبحسب الدراسة فإن أغلب الكهرباء المستخدمة في تعدين الـ "بيتكوين" تأتي من الوقود الأحفوري المسبب للاحتباس الحراري، وهو ما يعني أن تأثير البيتكوين على البيئة والمناخ قوي للغاية.

وتقوم أجهزة تعدين العملة الرقمية بالتحقق من كل معاملة وتوليد كتلة بيانات تضاف إلى السلسلة، وهو ما يستهلك كمية كبيرة من الكهرباء بسبب الكم الضخم من البيانات التي تتم معالجتها في كل معاملة.

وبحسب الدراسة فإن كل من الصين والولايات المتحدة وروسيا وماليزيا وأيرلندا وإيران وتايوان والسويد والنرويج وسنغافورة وبريطانيا، تأتي ضمن أكبر دول العالم استهلاكاً للكهرباء في تعدين البيتكوين.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

انخفاض مستمر في إيرادات أبل رغم انتعاش مبيعات آيفون

Steady Decline in Apple Revenues Despite Recovery In iPhone Sales

Apple's quarterly revenue fell for the fourth time in a row, while the tech giant's profits rose on the back of iPhones and services.

The company made a profit of \$23 billion and revenue reached \$89.5 billion, a slight decrease from the same period last year.

Apple CEO Tim Cook explained that iPhone sales hit a new record in the third quarter of the year, while revenue from Apple services reached an all-time high. The company generated \$43.8 billion in iPhone sales, while its service unit, which sells products such as Apple Music and iCloud, generated \$22.3 billion, a 16 percent increase from last year's results.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



شهدت عائدات شركة "أبل" الفصلية انخفاضا للمرة الرابعة على التوالي، بينما ارتفعت أرباح شركة التكنولوجيا العملاقة على خلفية أجهزة آيفون وخدماتها.

وحققت الشركة أرباحاً بلغت 23 مليار دولار، فيما وصلت إيراداتها إلى 89.5 مليار دولار، وهو ما يشكّل انخفاضاً طفيفاً عما حقّقه في الفترة نفسها من العام الفائت.

وأوضح الرئيس التنفيذي لشركة أبل تيم كوك أن مبيعات آيفون سجلت رقماً قياسياً جديداً في الربع الثالث من السنة، في حين بلغت الإيرادات المتأتية من خدمات أبل أعلى مستوى لها على الإطلاق.

وحققت الشركة 43.8 مليار دولار من مبيعات آيفون، بينما حققت وحدة خدماتها التي تباع منتجات مثل "أبل ميوزك" و "آي كلاود" 22.3 مليار دولار، مع زيادة بـ16 في المئة عن نتائج العام الفائت.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

الهغرب.. ارتفاع البطالة إلى 13.5 في المئة خلال الربع الثالث 2023

Morocco.. Unemployment Rises To 13.5 Percent during the Third Quarter Of 2023

The Moroccan High Commission for Planning (governmental) revealed that the unemployment rate in Morocco rose to 13.5% during the third quarter of 2023, compared to 11.4% during the same period last year.

The data showed that the number of unemployed in the local market increased by 248,000, bringing their number at the national level to one million and 625,000. The urban unemployment rate increased from 15 percent in the third quarter of 2022 to 17 percent in the third quarter of 2023. Rural unemployment rose to 7 percent, up from 5.2 percent year-on-year; youth unemployment aged 15-24 was 38.2 percent.

The Moroccan labor market lost 297,000 jobs during the third quarter of 2023, mainly due to the earthquake that hit several cities in the country last September.

Source (Anadolu Agency, Edited)



كشفت المندوبية المغربية السامية للتخطيط (حكومية)، عن ارتفاع معدل البطالة في المغرب إلى 13.5 في المئة خلال الربع الثالث 2023، مقارنة مع 11.4 في المئة خلال الفترة نفسها من العام الماضي.

وأظهرت البيانات ارتفاع عدد العاطلين عن العمل في السوق المحلية بمقدار 248 ألفاً، ليلج عددهم على المستوى الوطني مليوناً و625 ألفاً. وزاد معدل البطالة في الوسط الحضري من 15 في المئة في الربع الثالث 2022، إلى 17 في المئة خلال الربع الثالث 2023. كما ارتفعت بطالة الأرياف إلى 7

في المئة صعوداً من 5.2 في المئة على أساس سنوي؛ وبلغت بطالة الشباب في سن 15 - 24 عاماً نحو 38.2 في المئة.

وفقدت سوق العمل المغربية 297 ألف فرصة عمل خلال الربع الثالث من 2023، لأسباب أبرزها الزلزال الذي ضرب مدناً عدة في البلاد في سبتمبر/أيلول الماضي.

المصدر (وكالة الأناضول، بتصرف)

Oil Prices Rise After Saudi Arabia And Russia Commit to Voluntary Production Cuts

Oil prices rose on Monday after Saudi Arabia and Russia, the world's two largest oil exporters, confirmed that they would continue to voluntarily cut their production until the end of the year, while investors await tougher U.S. sanctions on Iranian oil. Brent crude futures rose 41 cents, or 0.5 percent, to \$85.30 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude was at \$81.05 a barrel, up 54 cents, or 0.7 percent.

The Saudi Energy Ministry announced that the kingdom would continue to reduce its voluntary production of one million barrels per day, bringing its production to 9 million barrels per day in December.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

ارتفاع أسعار النفط بعد التزام السعودية وروسيا بالخفض الطوعي للإنتاج

ارتفعت أسعار النفط اليوم الاثنين بعد أن أكدت السعودية وروسيا، أكبر بلدين مصدري للنفط في العالم، مواصلة الخفض الطوعي لإنتاجهما حتى نهاية العام، بينما يترقب المستثمرون عقوبات أميركية أشد وطأة على النفط الإيراني. وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 41 سنتا، بما يعادل 0.5 في المئة، إلى 85.30 دولار للبرميل، في حين بلغ خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 81.05 دولار للبرميل، مرتفعا 54 سنتا، أو 0.7 في المئة. وأعلنت وزارة الطاقة السعودية أنّ المملكة ستواصل تخفيض إنتاجها الطوعي البالغ مليون برميل يوميا، وبذلك سيصل إنتاجها إلى 9 ملايين برميل يوميا في ديسمبر/كانون الأول.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

